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Protokół nr 33/23 
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Mosinie, 
które odbyło się w dniu 23 marca 2023 r.,  

w Sali Posiedzeń Urzędu Miejskiego w Mosinie, pl. 20 Października 1 

Posiedzenie otworzyła o godz. 17:06 Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, 
Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa Elżbieta Jarecka. W obradach udział wzięli 
członkowie wyżej wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie oraz goście, zgodnie 
z listami obecności, które znajdują się w materiałach komisji.  

PRZEBIEG POSIEDZENIA: 
Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura przedstawił 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/419/14 Rady Miejskiej w Mosinie z dnia 
29 kwietnia 2014 r. o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla północno-zachodnich terenów wsi Czapury, który znajduje się 
w materiałach komisji. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− obecnego przeznaczenia terenu między Wartą a pierwszą linią zabudowy w Czapurach; 

− terenu, który zostanie przeznaczony pod zabudowę w projekcie przedmiotowego 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego; 

− terenu przeznaczonego pod zabudowę dla omawianego terenu w projekcie studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz uzasadnienia 
planowanego poszerzenia strefy zabudowy mieszkaniowej; 

− celu podjęcia przedmiotowego projektu uchwały; 

− potrzeby przyjrzenia się, czy strefa zabudowy nie będzie położona zbyt blisko Warty; 

− bezsensowności uchwalenia jakiegokolwiek nowego studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego; 

− potrzeby takiego samego podejścia jak w obecnie omawianym projekcie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dotyczącego „dzikiej zabudowy” w Dymaczewie 
Nowym. 

Udział w niej wzięli: radny Łukasz Kasprowicz, radny Marcin Ługawiak, radna Elżbieta 
Jarecka oraz radny Witold Ostrowicz. 
Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Kierownik Referatu Planowania 
Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura oraz Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam 
Ejchorst. 
Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa przyjęła wniosek 
nr 1 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/419/14 
Rady Miejskiej w Mosinie z dnia 29 kwietnia 2014 r. o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północno-zachodnich terenów 
wsi Czapury – 7 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura przedstawił 
potrzebę zagospodarowania terenu przy ul. Rzecznej w Mosinie, w bezpośrednim 
sąsiedztwie „Kokotka”, a Michał Dudziak z Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa 
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i Leśnictwa – 3 warianty koncepcji zagospodarowania tego terenu, które znajdują się 
w materiałach komisji. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− zapotrzebowania na miejsca parkingowe w centrum Mosiny; 

− kosztów realizacji poszczególnych wariantów zagospodarowania terenu przy ul. Rzecznej 
w Mosinie; 

− potrzeby przygotowania koncepcji ograniczającej w tym miejscu ilość miejsc 
parkingowych, a zakładającej więcej zieleni; 

− potrzeby założenia większego odstępu parkingu na tym terenie od Kanału Mosińskiego; 

− możliwości wykorzystywania przez mieszkańców parkingu znajdującego się przy 
mosińskim kościele; 

− potrzeby objęcia parkingu znajdującego się na tym terenie strefą płatnego parkowania; 

− potrzeby opracowania w pierwszym rzędzie koncepcji parkowania na terenie Mosiny, 
a dopiero potem tworzenia kolejnych parkingów;  

− potrzeby wyprowadzenia parkingów buforowych z centrum Mosiny; 

− możliwości wybudowania parkingu podziemnego; 

− potrzeby jak najszybszego uporządkowania terenu przy ul. Rzecznej w Mosinie i realizacji 
jednej z trzech przedstawionych obecnie koncepcji; 

− możliwości uporządkowania terenu znajdującego się za Mosińskim Ośrodkiem Kultury; 

− potrzeby zajęcia się projektem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 
w sprawie którego odbyło się w dniu dzisiejszym spotkanie z wędkarzami. 

Udział w niej wzięli: radny Ziemowit Maląg, radny Łukasz Kasprowicz, radny Witold 
Ostrowicz, radny Marcin Ługawiak, radna Jolanta Szymczak, radny Andrzej Raźny, radna 
Elżbieta Jarecka i radny Mieczysław Rożek. 
Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Michał Dudziak z Referatu Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam Ejchorst 
oraz Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura.  
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka przedstawił 
projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk oraz określenia sezonu kąpielowego 
na terenie gminy Mosina na rok 2023, który znajduje się w materiałach komisji. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− przyczyn określenia rozpoczęcia sezonu kąpielowego na Kąpielisku „Glinianki” dopiero 
od 1 lipca, a nie od początku wakacji szkolnych oraz możliwości wpłynięcia na Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Mosinie, aby taka zmiana została wprowadzona od roku 2024; 

− godzin pracy ratownika na Kąpielisku „Glinianki”. 
Udział w niej wzięli: radny Ziemowit Maląg, radny Andrzej Raźny, radny Witold Ostrowicz 
i radna Elżbieta Jarecka. 
Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka oraz Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam 
Ejchorst. 
Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa przyjęła wniosek 
nr 2 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk 
oraz określenia sezonu kąpielowego na terenie gminy Mosina na rok 2023 – 7 głosami „za”, 
przy 1 głosie „wstrzymującym się”, a 6 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się” – wniosek nr 3 dotyczący wydłużenia w roku 2024 i w kolejnych latach 
sezonu kąpielowego do okresu całych wakacji szkolnych na Kąpielisku „Glinianki”. 
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Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka przedstawił 
projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Mosina w Stowarzyszeniu 
Samorządów posiadających na swoim terenie parki narodowe i krajobrazowe, który 
znajduje się w materiałach komisji. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− propozycji wyznaczenia przedstawiciela Gminy Mosina w Stowarzyszeniu Samorządów 
posiadających na swoim terenie parki narodowe i krajobrazowe w osobie Kierownika 
Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosława Łucki; 

− zgłoszonej kandydatury Zastępcy Burmistrza Gminy Mosina Adama Ejchorsta 
na przedstawiciela Gminy Mosina w Stowarzyszeniu Samorządów posiadających na swoim 
terenie parki narodowe i krajobrazowe. 

Udział w niej wzięli: radny Łukasz Kasprowicz i radna Jolanta Szymczak. 
Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka. 
Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa przyjęła wniosek 
nr 4 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela 
Gminy Mosina w Stowarzyszeniu Samorządów posiadających na swoim terenie parki 
narodowe i krajobrazowe – jednogłośnie, czyli 8 głosami „za”. 
Przewodnicząca obrad Elżbieta Jarecka stwierdziła, że brakuje jej systematyki w utrzymaniu 
zieleni na terenie gminy Mosina, zwracając przy tym uwagę wysokość środków finansowych 
przeznaczanych w roku 2023 przez jednostki pomocnicze Gminy Mosina na utrzymanie 
zieleni. 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka odniósł się 
do przedstawionego stanowiska prowadzącej obrady Elżbiety Jareckiej, po czym przedstawił 
obecne zasady i standardy utrzymania zieleni na terenie gminy Mosina – potrzeby i formy ich 
zaspokojenia, a Michał Dudziak z Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa – już 
zakontraktowane prace w zakresie utrzymania zieleni na rok 2023. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− potrzeby interwencji w sprawie drzewek z palikami na ul. Strzeleckiej, ul. Targowej 
i ul. Czarnieckiego w Mosinie; 

− zakresu prac realizowanych w koronach drzew znajdujących się na ul. Dworcowej 
w Mosinie i ich związku z zasłanianiem lamp; 

− możliwych działań na system korzeniowy drzew, aby nie powodowały one wybrzuszeń 
płytek chodnikowych; 

− planowanych nasadzeń drzew w 2023 roku i ich kosztu; 

− możliwości i potrzeby nsadzeń drzew owocowych; 

− opłat ponoszonych przez Gminę Mosina za wycinkę drzew; 

− wykazu terenów zieleni do stałej pielęgnacji oraz specyfikacji wykonania i odbioru prac 
z tym związanych; 

− potrzeby dbania o to, aby zieleń w centrum Mosiny nie była zaśmiecona; 

− potrzeby uporządkowania zarośniętego samosiejkami zbiornika na wody opadowe 
w ul. Wodnej w Mosinie; 

− zakresu usług zlecanych z budżetu Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 
na utrzymanie zieleni na terenie gminy Mosina; 

− podmiotów zajmujących się koszeniem zieleni i trybu ich wyboru do przeprowadzania 
tych prac; 

− podmiotu zajmującego się utrzymaniem terenów niebędących terenami zieleni; 
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− podmiotów odpowiedzialnych za utrzymanie zieleni na terenie gminy Mosina 
oraz problemów do rozwiązania w tym zakresie; 

− współpracy z jednostkami pomocniczymi Gminy Mosina w zakresie utrzymania zieleni; 

− możliwości koszenia terenów zieleni przez osoby prywatne. 
Udział w niej wzięli: radny Mieczysław Rożek, radna Jolanta Szymczak, radna Elżbieta 
Jarecka, radny Andrzej Raźny, radny Ziemowit Maląg i radny Mieczysław Rożek. 
Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Michał Dudziak z Referatu Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa 
i Leśnictwa Radosław Łucka oraz Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam Ejchorst. 
W trakcie tej dyskusji, Salę Posiedzeń opuścili kolejno: radny Łukasz Kasprowicz, radny 
Ziemowit Maląg i radny Marcin Ługawiak, tak więc odtąd w dalszym ciągu tego posiedzenia 
Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa udział brało 5 jej 
członków. 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka przedstawił 
propozycję EKOMOSINA – ekobudżetu obywatelskiego, który znajduje się w materiałach 
komisji. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− środków finansowych, jakie trzeba byłoby zapewnić na realizację EKOMOSINA –
ekobudżetu obywatelskiego; 

− zasad wyboru projektu ekologicznego; 

− potrzeb ekologicznych w ramach EKOMOSINA – ekobudżetu obywatelskiego 
oraz możliwości wykorzystania na ich realizację środków zewnętrznych; 

− potrzeby przedstawienia przez radnych Rady Miejskiej w Mosinie swoich przemyśleń 
na temat przedstawionego EKOMOSINA – ekobudżetu obywatelskiego. 

Udział w niej wzięli: radna Elżbieta Jarecka i radny Witold Ostrowicz. 
Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka oraz Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam 
Ejchorst. 
Następnie w dyskusji radna Elżbieta Jarecka poruszyła między innymi następujące tematy: 

− prac w archiwum zakładowym Urzędu Miejskiego w Mosinie, które miały zostać 
przeprowadzone do końca marca 2023 r.; 

− lokalizacji toalet publicznych w Mosinie; 

− prac potrzebnych do przeprowadzenia na targowisku miejskim w Mosinie i środków 
finansowych potrzebnych na to zadanie. 

Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam 
Ejchorst oraz Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław 
Łucka. 

WNIOSKI PRZYJĘTE PRZEZ KOMISJĘ OCHRONY ŚRODOWISKA, PLANOWANIA 
PRZESTRZENNEGO I BEZPIECZEŃSTWA: 
1. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/419/14 

Rady Miejskiej w Mosinie z dnia 29 kwietnia 2014 r. o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północno-zachodnich terenów 
wsi Czapury. 

2. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk 
oraz określenia sezonu kąpielowego na terenie gminy Mosina na rok 2023. 
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3. Komisja wnioskuje o wydłużenie w roku 2024 i w kolejnych latach sezonu kąpielowego 
do okresu całych wakacji szkolnych na Kąpielisku „Glinianki”. 

4. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela 
Gminy Mosina w Stowarzyszeniu Samorządów posiadających na swoim terenie parki 
narodowe i krajobrazowe.  

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 20:41.  

protokołował przewodniczyła 

(-) Piotr Sokołowski (-) Elżbieta Jarecka 


